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Dnes to vypadá jako Babišův geniální plán: založit politické hnutí, najít do 
první volební kampaně známé osobnosti a později, když už bude hnutí 
zavedené, vyměnit osobnosti za loajální dělníky politiky, kteří nic 
nevymýšlejí a plní vůli předsedy. Pro osobnosti ze začátků hnutí ANO se 
vžil termín „kluci z plakátu“. Jedním z nich byl i emeritní rektor Masarykovy 
univerzity Jiří Zlatuška. 

Stálo vám angažmá v ANO za to? 

Mnozí mi vyčítají, kdyţ říkám, ţe toho nelituji a ţe bylo dobré se o něco 
pokusit. Věděl jsem, ţe moc korumpuje, a proto podobné snahy dopadnou 
dřív nebo později špatně. Musím však přiznat, ţe to skončilo špatně 
mnohem dřív, neţ jsem si původně myslel. I tak mi ale stálo za to pokusit 
se přispět k tomu, aby některé věci nedopadly tak špatně, jak by mohly, 
nebo dopadly lépe, neţ by mohly. 
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Co se stalo? Změnil se Babiš, nebo se změnila strana jako celek? 

Myslím, ţe čtyři roky předtím byl Babiš jiný člověk. Můţete namítnout, ţe 
jsem byl naivní, a můţete mít pravdu. Ale myslím si, ţe se změnil. 
Domnívám se, ţe některé jeho postoje ze začátků nebyly hrané, ţe to 
prostě nebyla ďábelská komedie s dohledem daleko dopředu. Mně vůbec 
nepřipadá, ţe je Babiš takhle sofistikovaný, naopak si myslím, ţe funguje 
strašně prvoplánově, nechá se ovlivnit posledním člověkem, se kterým 
mluvil. Nemá sofistikovanost toho, co vyţaduje řízení státu. Do toho musí 
být zataţeno víc lidí, to je prostě systém. Tohle vidění on podle mě vůbec 
nemá. A z tohoto hlediska se mi nezdá, ţe by to celé byla plánovaná 
habaďúra. 

Co myslíte tou habaďúrou? 

Ţe se tvářil, ţe do svého projektu bere známé lidi, které chtěl ale jen vyuţít 
na plakátech a později pokračovat bez nich. S tím by musela být spojená 
velká sofistikovanost, které není schopen. Kdyby se to týkalo jenom mě, tak 
se dá říct, ţe jsem blbej a nemám dobrý odhad na lidi. Ale to samé byste 
musel říct o kaţdém z těch známých lidí. 

Řešil se někdy uvnitř ANO Babišův střet zájmů? 

Myslím si, ţe ne. Já jsem však byl členem ANO v době, kdy střet zájmů 
ještě nebyl tak institucionalizovaný jako teď, kdy je v kolizi se zákonem 
a Babiš z něho má přímý finanční prospěch. 

Myslíte si, že dnešní konflikt Babiše jako politika v očích voličů nějak 
ohrožuje? 

Nevím. Výsledek střetu kolem auditu EU zatím směřuje k něčemu jinému: 
zřejmě se bude muset smířit s tím, ţe Agrofert ztratí moţnost pobírat 
dotační tituly z veřejných peněz, protoţe jinak bude Babiš v přímém rozporu 
se zákonnými poţadavky. Pokud by dotace ztratit nechtěl, musel by sám 
opustit post ve vládě, coţ asi neudělá, ţe jo… 

Máte pocit, že se radši vzdá dotací? 

Nevím, co udělá, jen říkám, co se mi jeví jako pravděpodobnější. Kdyţ čtu 
audit a čtu regule Evropské unie, tak podle mě není slučitelné, aby zůstal 
v pozici ovládající osoby firmy, kde jsou jeho peníze a jeho hrdost, 
a současně v pozici premiéra. Co udělá či neudělá, je jiná věc, ale tohle mi 
připadá jako přímý a nepopiratelný konflikt s právním státem. Snaţit se 
zachovat současný stav znamená fungovat tím korupčním způsobem, proti 
kterému vţdycky ústně brojil. 



Pokud tedy Babiš stojí před rozhodnutím, jestli dotace, anebo 
angažmá ve vládě, myslíte si, že je možné s ním v hnutí za téhle 
situace vést nějakou racionální debatu? 

To nedokáţu posoudit, ovšem vyjádření, která dává na veřejnosti, mi 
připadají úplně mimo toho, co bych čekal od příčetného člověka. 

Nejhorší byl asi jeho výrok o útoku na Česko. Pokud něčemu 
takovému věří, bude se chtít bránit. Kam je schopný zajít? 

Jestli se mají bránit zájmy České republiky, tak se má nastolit právní stav 
a zastavit tohle čerpání dotací pro Agrofert. 

To jistě. Teď se však ptám, kam je schopen zajít v hledání obrany proti 
tomu, čemu říká útok z Bruselu. 

Nevím. Já si ho pamatuju z doby, kdy byl na poslaneckém klubu ochotný 
horovat pro agendu Rekonstrukce státu. Tohle je opravdu úplně jiný tvor. 
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